

CHRISTOPHER PISSARIDES

FR 10.30 – 11.30

Nobelpreisträger der Wirtschaftswissenschaften



Christopher Pissarides ist zyprisch-britischer Wirtschaftswissenschaftler und Nobelpreisträger des Jahres 2010. Er ist Professor der Volkswirtschaft und Politik an der renommierten London School of Economics. Seine Arbeit fokussiert sich vor allem auf die Arbeitsmarktpolitik, Wachstum und Strukturwandel.

Sir Christopher Pissarides ist Regius Professor für Volkswirtschaft an der London School of Economics, Professor für Europäische Studien an der Universität von Zypern und Vorsitzender des Council of National Economy of the Republic of Cyprus. Ferner hält er die Professur Helmut & Anna Pao Sohmen Professor-at-Large der Hong Kong University of Science and Technology. Er studierte an der University of Essex und promovierte an der London School of Economics (LSE), an der er die meiste Zeit seiner beruflichen Karriere verbrachte. Langjährige Gastprofessuren führten ihn an die US-amerikanischen Universitäten Harvard, Princeton und Berkeley. Sir Christopher Pissarides ist auf die Wechselwirkungen zwischen Arbeitsmarkt und Makroökonomie, Arbeitsmarktpolitik, Wirtschaftswachstum und Strukturwandel spezialisiert. Zusammen mit Dale Mortensen von der Northwestern University und Peter Diamond vom MIT erhielt er 2010 den Wirtschaftsnobelpreis für seine Arbeit zu „Suchmärkten“. Sein Buch „Equilibrium Unemployment Theory“ ist ein Standardwerk zu den wirtschaftlichen Aspekten der Arbeitslosigkeit und wurde in zahlreiche Sprachen übersetzt. In der Presse wird er vielfach zu Problemen der Eurozone und zur Zukunft der europäischen Integration zitiert.

VORTRAGSTHEMA

» Soziales Europa vor dem Hintergrund von Sparprogrammen

Nobel Prize Winner in Economic Sciences

Christopher Pissarides is a Cypriot-British economist and Nobel Prize winner of 2010. He is Regius Professor of Economics at the London School of Economics. His research interests focus on labour market policy, economic growth, and structural change.

Sir Christopher Pissarides is the Regius Professor of Economics at the London School of Economics, a Professor of European Studies at the University of Cyprus and Chairman of the Council of National Economy of the Republic of Cyprus, and the Helmut & Anna Pao Sohmen Professor-at-Large of the Hong Kong University of Science and Technology. He was educated at the University of Essex and the London School of Economics (LSE), and he spent the bulk of his career at the LSE. He had long visits in the US Universities of Harvard, Princeton and California at Berkeley.

Sir Christopher specializes in the economics of labour markets, macroeconomic policy, economic growth and structural change. He was awarded the 2010 Nobel Prize in Economics, jointly with Dale Mortensen of Northwestern University and Peter Diamond of MIT, for his work in the economics of markets with frictions. His book „Equilibrium Unemployment Theory“ is an influential reference in the economics of unemployment that has been translated in many languages. He is frequently quoted in the press on issues concerning the Eurozone and the future of European integration.

SPEECH TOPIC

» Social Europe in a Climate of Austerity